



٦ يونيو ١٧٢٦

١٣ يونيو ٢٠١٠

13 June, 2010

6 Baouna, 1726

## يارب ! علمنا أن نصلى

- ❖ كان الرب يصلى وحده فى موضع خلاء مع أن تلاميذه كانوا موجودين فى نفس المكان. هذا يعلمنا أهمية الصلاة الإفرادية.
- ❖ لذلك سأله تلاميذه "يارب علمنا أن نصلى" - إذا فالصلاة تحتاج إلى تعليم. وقد وضع الآباء كتباً فى "حياة الصلاة الأرثوذكسية" "وفن الصلاة" "ومدرسة الصلاة" - إذا فالصلاة ليست عملاً بسيطاً كما يقول بعضنا (أنا بأصلى طول النهار) وقد درب أحد النساك الروس نفسه على هذه الصلاة الدائمة سنوات حتى وصل إليها.
- ❖ تحتاج الصلاة إذاً إلى تعلم عبارات معينة "متى صليتم فقولوا أبانا" - ولذلك أيضاً وضعت لنا الكنيسة صلوات الأجيبة - وقد مارسها الكثيرون مع أولادهم فى العالم.
- ❖ علمنا أولاً أن تقترب إلى الله كآب "يا أبانا" واثقين فى أبوته.
- ❖ كما علمنا أن نطلب من أجل ملكوت الله أولاً "أطلبوا أولاً ملكوت الله وبره" - ملكوت الله هو موضع الإهتمام الأول لله والذى جاء ينادى به الله وحين بدأ كرازته "قد اقترب ملكوت الله" - وذلك حتى قبل إحتياجاتنا الروحية الشخصية "خبزنا الذى للغد" "واغفر لنا" "ولاتدخلنا فى تجربة".
- ❖ وقد علمنا الرب أن الصلاة تكون فى النهار وفى الليل - وعاتبهم على عدم السهر فى الصلاة "أما قدرتم أن تسهروا معى ساعة واحدة".
- ❖ وحين أمرهم أن ينتظروا مجيء الروح القدس فهموا كيف ينتظرون مجيئه وذلك بالصلاة لذلك إجتمعوا معاً ليطلبوا الروح القدس بالصلاة - الذى جاء إليهم بعد عشرة أيام.

## O Lord teach us to pray

- ❖ The Lord was praying alone in a deserted place. His disciples were with him. That action teaches us how important is to pray alone, individually.
- ❖ That was why His disciples asked Him "Lord teach us to pray". Prayer needs to be taught. Many fathers wrote books about prayer "the life of orthodox prayer" "the art of prayer" "the school of prayer" ....then prayer is not a simple thing to do, or as some used to say (I am just praying all day long). One Russian hermit taught himself to do prayer without ceasing for years until he could learn it.
- ❖ The prayer needs to learn certain verses "when you pray say our father". That is why the church also put for us "the agepeya". Many are using it with their families.
- ❖ The Lord taught us to come near to God as a father "Our Father", trusting His fatherhood.
- ❖ He taught us also to ask for the Kingdom of God first. "seek first the kingdom of God". The kingdom of God is the first priority of God, of which He came preaching when He started His ministry "the kingdom of heaven is at hand". We should ask for that, even before our own spiritual needs "our daily bread" "forgiving our sins" "delivering us from the evil one".
- ❖ The Lord taught us also to pray day and night. He blamed His disciples "what, could you not watch with Me one hour".
- ❖ Also, when He ordered them to wait for the coming of the Holy Spirit, they understood that they should do it in prayers. So, they gathered together to ask for the Holy Spirit, praying for ten days.

Church News and Schedule by telephone  
514 274-1589

Church's website [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 [frpishoy@stmarkmontreal.ca](mailto:frpishoy@stmarkmontreal.ca)

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 [frmikhail@stmarkmontreal.ca](mailto:frmikhail@stmarkmontreal.ca)

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 [franthonv@stmarkmontreal.ca](mailto:franthonv@stmarkmontreal.ca)

Service Schedule	جدول مواعيد الخدمة		
+ confessions	<b>Tue</b>	4½ - 7	PM + إعتراقات
+ The Holy Liturgy	<b>We</b>	5½ - 7½	AM + القداس الإلهي
	<b>d</b>		
+ The Holy Liturgy	<b>Thu</b>	8 - 10	AM + القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	<b>Thu</b>	7½	PM + إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	<b>Fri</b>	8 - 10	AM + القداس الإلهي
+ Confessions	<b>Fri</b>	7½ - 10	PM + إعتراقات
+ Youth Meeting	<b>Fri</b>	8 - 9½	PM + إجتماع الشباب
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	<b>Fri</b>	8½ - 9½	PM + إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Coptic hymns class (KG - Grade 3) (Grade 4 - 6)	<b>Sat</b>	1 - 3	PM + درس ألحان و قبطي (grade 3 - KG) (grade 4 - 6)
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	<b>Sat</b>	3 - 7	PM + نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Vespers prayer, sermon and praises	<b>Sat</b>	7	PM + عشية ، العظة، التسبحة
+ The Holy Liturgy	<b>Sun</b>	8½ - 11	AM + القداس الإلهي
+ Sunday School	<b>Sun</b>	11½ - 12½	AM + مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	<b>Sun</b>	12½ - 1½	PM + إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Servants meeting	<b>Sun</b>	1 - 2	PM + إجتماع الخدام

## أخبار الكنيسة

1. كلمنا ديسرى أرمانوس في الأحد الماضي عن "كيف أفهم نفسي في المسيح" وكلمات هذا الإجتماع الشهري قيمة جداً ونافعة كثيراً - أرجو أن يزداد الإهتمام جداً بهذا الإجتماع.
2. بدأت الكنيسة قداساً أسبوعياً يوم الخميس من كل أسبوع من 8 - 10 صباحاً
3. يبدأ التسجيل في مهرجان الكرازة لهذا العام - ويشمل الأعمار من الحضنة حتى الخريجين للإشتراك رجاء الإتصال بهانى واصف أو خدام فصول التربية الكنيسة..
4. يقام مؤتمر الفتان للسنوات 4 - 7 من 26 حتى 28 يونيو القادم - بدأ التسجيل - الأماكن محدودة جداً - رجاء تشجيع أولادنا على حضور هذا المؤتمر.
5. يقوم نادى الملائكة برحلة إلى granby zoo يوم السبت الموافق 19 يونيو. للحجز الإتصال بملاك ميخائيل 945-9906 (514) أسعار التذاكر للكبار (\$35) والأطفال (\$26).

### معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أحبائها مارتن ميلاد وزوجته سالى فارس بمعمودية الإبنة المباركة كريستال وترجو لها نمواً فى النعمة والقامة.

### مشاركة

تشارك الكنيسة أسرة المرحومة سعاد لبيب وصفى مشاعرهم وتطلب للراحلة نباحاً فى أحضان القديسين، وهى شقيقة وجدى ولبيب وصفى، وسهير عمه ريهام (كارل)، وشريف

## CHURCH NEWS

1. Dr. Youssry Armanious spoke to us last Sunday "understanding ourselves in Christ" this monthly meeting is very valuable and useful and I hope that this meeting will gain more attention.
2. The church started praying the Holy Liturgy every Thursday from 8:00 - 10:00 a.m.
3. Registration started for *Mahragan Al Keraza* for this year and it includes the ages from kindergarten to graduates. For registration please call Hany Wasef or the Sunday classes' servants.
4. The Junior Youth Convention (grades 4 - 7) will take place from June 26 till 28. Registration is ongoing. We hope that you encourage the children to attend. (Places are limited).
5. Angels club is organizing a trip to granby zoo on Saturday, 19 June. For reservation please call Malak Mikhail at (514)945-9906. tickets' prices for adults (35\$) and children (26\$).

### Blessed Baptism

The Church congratulates her beloved Martin Milad and his wife Sally Fares for the baptism of their daughter Crystal, may God bless her upbringing and growth.

### Condolences

The church shares the feelings of the family of the departed Mrs. Soad Labib Wasfy and asks for their souls to be reposed in the bosom of the saints. She is the sister of Wagdi and Labib Wasfy, and Soheir (aunt of Reham Carl), and Sherif